



Dame Louise Richardson DBE is president of Carnegie Corporation of New York, the philanthropic foundation established by Andrew Carnegie in 1911. Previously, she served as vice-chancellor of the University of Oxford and of the University of St. Andrews, and as executive dean of the Radcliffe Institute for Advanced Study.

A native of Ireland, Louise Richardson studied history in Trinity College Dublin before gaining her PhD at Harvard University, where she spent 20 years on the faculty of the Department of Government, teaching courses on international security and foreign policy. She currently sits on numerous advisory boards, while serving as a trustee of, among others, the Booker Prize Foundation and the Sutton Trust. Richardson is also a member of the selection committee of the Aurora Prize for Awakening Humanity. In 2023, the Irish government asked Richardson to serve as the independent chair of its Consultative Forum on International Security Policy.

A political scientist by training, Richardson is recognized internationally as an expert on terrorism and counterterrorism. Today considered a seminal work in the field, her groundbreaking study, *What Terrorists Want: Understanding the Enemy, Containing the Threat* (2006), was hailed by the New York Times Book Review as an “overdue and essential primer on terrorism and how to tackle it ... the book many have been waiting for.” Other publications include *Democracy and Counterterrorism: Lessons from the Past* (2007), *The Roots of Terrorism* (2006), and *When Allies Differ: Anglo-American Relations during the Suez and Falklands Crises* (1996). She has written

numerous articles on international terrorism, British foreign and defense policy, security institutions, and international relations; lectured to public, professional, media, and education groups; and served on editorial boards for several journals and presses.

Richardson's many awards have recognized the excellence of her teaching and scholarship, including the Centennial Medal bestowed on her in 2013 by Harvard's Graduate School of Arts and Sciences for “having the vision to assess emerging threats, for transformative leadership, and for moving seamlessly between the roles of scholar and teacher.”

She has been awarded nine honorary doctorates, including from the universities of Aberdeen, Edinburgh, and St. Andrews in Scotland; Trinity College Dublin and Queen's University Belfast in Ireland; the University of Notre Dame in the U.S.; the University of the West Indies; Ben Gurion University of the Negev in Israel; and the Moscow State Institute of International Relations (MGIMO) in Russia. Richardson is a member of the American Academy of Arts and Sciences, the American Philosophical Society, and the Academy of Social Sciences in the United Kingdom, as well as an honorary member of the Royal Irish Academy and a fellow of the Royal Society of Edinburgh.

In June 2022, Richardson was appointed a Dame Commander of the Most Excellent Order of the British Empire (DBE) in recognition of her services to higher education.

## Louise Richardson

Dame Louise Richardson DBE est actuellement présidente de la Carnegie Corporation à New York, une fondation philanthropique créée par Andrew Carnegie en 1911. Elle a précédemment occupé le poste de vice-chancelière des universités d'Oxford et de St. Andrews ainsi que celui de doyenne du Radcliffe Institute for Advanced Study.

D'origine irlandaise, Louise Richardson a été formée en histoire à Trinity College Dublin et est docteure de l'Université de Harvard, où elle a enseigné la sécurité internationale et la politique étrangère au sein du Department of Government pendant vingt ans. Elle est actuellement membre de nombreux conseils consultatifs et administratrice pour différents organismes, notamment la Booker Prize Foundation et le Sutton Trust. Louise Richardson est également membre du comité de sélection du prix humanitaire Aurora. En 2023, elle est invitée par le gouvernement irlandais à devenir présidente indépendante de son forum consultatif sur la politique de sécurité internationale.

Politiste de formation, Louise Richardson est mondialement reconnue pour son expertise en matière de terrorisme et de contre-terrorisme. Désormais considérée comme précurseur dans ce domaine, son ouvrage *What Terrorists Want: Understanding the Enemy, Containing the Threat* (2006) a été salué par le New York Times Book Review comme un « manuel essentiel et tant attendu sur le terrorisme et la manière de l'aborder... Le livre que beaucoup attendaient. » Elle est également l'auteure de *Democracy and Counterterrorism: Lessons from the Past* (2007), *The Roots of Terrorism* (2006) et

*When Allies Differ: Anglo-American Relations during the Suez and Falklands Crises* (1996). Elle a publié de nombreux articles sur le terrorisme international, la politique étrangère et de défense britannique, les organisations de sécurité et les relations internationales. Elle a donné un grand nombre de conférences à destination du grand public, des professionnels, des médias ou de structures éducatives et a été membre des comités éditoriaux de plusieurs revues et maisons d'éditions.

Les nombreux prix attribués à Louise Richardson illustrent la reconnaissance de l'excellence de son enseignement et de sa production intellectuelle. Elle a notamment reçu la médaille du centenaire de la Harvard Graduate School of Arts and Sciences en 2013, « pour sa vision permettant d'identifier les menaces émergentes, pour son leadership transformant » et pour avoir « évolué aisément entre les rôles d'intellectuelle et d'enseignante ».

Elle s'est vue conférer neuf doctorats Honoris causa des plus prestigieuses universités d'Ecosse, d'Irlande, des Etats-Unis, de Jamaïque, d'Israël ou de Russie. Louise Richardson est membre de l'American Academy of Arts and Sciences, de l'American Philosophical Society et de l'Académie of Sociale Sciences du Royaume-Uni. Elle est membre honoraire de la Royal Irish Academy et Fellow de la Royal Society of Edinburgh.

En juin 2022, elle est faite Dame Commander of the Most Excellent Order of the British Empire (DBE), en reconnaissance de sa contribution à l'enseignement supérieur.

